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P r o t o k ó ł  Nr XL/2013 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 30 grudnia 2013r. w sali Urzędu Gminy  
w Kotlinie w godz. od 900 do godz. 1250 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
               Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch witając: 
radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego, 
kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Karola Derę, sołtysów i redaktora Gazety 
Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności  stwierdził kworum, bowiem  na 
ustawowy skład 15 radnych  obecnych  było 14 radnych.  
Radny Radosław Wałkiewicz  wszedł na salę obrad  w czasie odczytywania przez 
Przewodniczącego Rady porządku posiedzenia. 
Nieobecny  był sołtys Józef Sołtysiak. 
Listy obecności  radnych, sołtysów  i zaproszonych gości  stanowią  załączniki do 
protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
               Przewodniczący Rady  pytał – czy radni mają uwagi lub wnioski  o zmianę 
porządku posiedzenia ? 
Radny Włodzimierz Szymkowiak zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku posiedzenia 
punktu „ Podjęcie oświadczenia w sprawie ustanowienia roku 2014 Rokiem Jana Pawła II”. 
Wójt poinformował o przygotowaniu na wniosek radnego Włodzimierza Szymkowiaka 
stosownego  projektu oświadczenia. 
Za proponowaną zmiana porządku obrad głosowało 14 radnych. 
Przedstawienie porządku  posiedzenia: 
 
1. Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 

XXXIX sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXIX sesji Rady oraz                    

z wykonania uchwał Rady. 
7. Odczytanie  projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kotlin. 
8. Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
9. Odczytanie projektu uchwały  budżetowej  na rok 2014  wraz z uzasadnieniem. 
10. Odczytanie  uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wyrażenia opinii  o projekcie budżetu Gminy  na 2014 rok. 
11. Odczytanie opinii stałych  komisji Rady o projekcie budżetu Gminy na 2014 rok. 
12. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji      

i nie uwzględnionych w projekcie budżetu Gminy. 
13. Przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy. 
14. Dyskusja nad projektem budżetu. 
15. Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 
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16. Głosowanie  wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji. 
17. Głosowanie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
18. Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok. 
19. Informacja z wykonania prowadzonych inwestycji. 
20. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

- zatwierdzenia do  realizacji projektu pt. „ Przedszkole S łoneczko w Kotlinie dla 
  wszystkich dzieci” nr POKL.09.01.01-30-072/13 w ramach Priorytetu IX Rozwój  
  wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.1. Wyrównanie szans  
  edukacyjnych  i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych  
  w systemie oświaty,  Poddziałanie 9.1.1. Zmniejszenie nierówności w stopniu  
  upowszechnienia edukacji przedszkolnej w ramach konkursu  nr PO KL/9.1.1/1/13, 
- zawarcia porozumienia z Gminą Jarocin dotyczącego powierzenia tej Gminie do 
  realizacji wykonanie publicznego transportu zbiorowego, 
- wykazu wydatków budżetu Gminy Kotlin na rok 2013, które nie wygasają z upływem 
   roku budżetowego, 
- zmiany  uchwały w sprawie budżetu Gminy  Kotlin na 2013 rok, 
- zmiany uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  na 2013 
  rok. 

21. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2014 rok. 
22. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok. 
23. Przyjęcie planów  pracy  na 2014 rok: 
      1) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów, 
      2) Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
          Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Rady Gminy. 
24. Podjęcie oświadczenia w sprawie ustanowienia roku 2014 Rokiem Jana Pawła II. 

  25. Wolne głosy i wnioski. 
  26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXIX sesji 
        Rady  Gminy. 
  27. Zamknięcie obrad. 

                    Przewodniczący Rady mówił, że dzisiejsza sesja, to sesja szczególna. Na tej 
sesji Rada  ma podjąć uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2014 rok. 

  Przewodniczący poinformował, że rozważał  wszystkie aspekty uchwały w związku               
z zaistniałą sytuacją  z którą radni zapoznali się  na posiedzeniach stałych komisji Rady tj.  
negatywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wieloletniej prognozie finansowej 
Gminy i o możliwości sfinansowania przez Gminę deficytu budżetowego.  
Chociaż opinia o projekcie budżetu Gminy na 2014 rok jest pozytywna z zastrzeżeniami, to 
nie mniej  jako Przewodniczący Rady, który podpisze uchwałę, którą radni zdecydują          
w jakiej formie zostanie podjęta, to czuje się odpowiedzialny za to, aby każdy obecny radny 
był świadom i zapoznał się ze zmianami, których dokonano  w wieloletniej prognozie 
finansowej jak  i projekcie budżetu. 
Przewodniczący mówił, że temat zmian bardzo delikatnie poruszono na posiedzeniach 
stałych komisji Rady.  
Przewodniczący mówił, że nie ukrywa, że  jest zaskoczony formą przekazania informacji, 
która jest sprawą ważną. 
Przewodniczący przypuszczał, że  gdyby nie Jego  wyraźne żądanie, to nie otrzymałby 
opinii RIO.  
Ponieważ z opinii  o  wieloletniej prognozie finansowej wynika, że na koniec 2014 r. Gmina 
będzie miała zadłużenie 8 mln zł  Przewodniczący uważał, że  Rada ma prawo w dokładny 
sposób poznać co jest zapisane. 
Dalej Przewodniczący mówił, że w uchwale  w sprawie budżetu, którą żądał jest dużo 
zmian, może nie tak istotnych, ale są. Jest to już  trzeci projekt uchwały budżetowej, która  
się też różni od tej, którą w sposób dokładny przeanalizował. 
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Przewodniczący uważał, że w związku z zaistniałą  sytuacją jest to dalece niepoprawne, 
bowiem potraktowano Radę w sposób niewłaściwy. 
Przewodniczący poinformował, że 20 grudnia wpłynęły  o godz. 1000  faksem uchwały RIO, 
wobec tego 23 grudnia można  było je  przekazać Przewodniczącemu Rady. 
Przewodniczący  twierdził, że  musiał wręcz wymóc, aby uchwały  RIO Jemu przekazano. 
Przewodniczący Rady uważał, że  radni nie są  w sposób właściwy informowani skutkiem 
również jest to, że w maju zakończyła się  kontrola RIO i  do dnia dzisiejszego nie otrzymał 
pisma o które prosił.  Przewodniczący żądał, aby przekazano  pismo pokontrolne RIO 
Radzie Gminy , z którym zapozna  Radę. 
Przewodniczący Rady  pytał Wójta Gminy i Skarbnika Gminy w którym momencie             
w sposób dokładny cały  projekt nowej uchwały  budżetowej  na rok 2014 jak również          
z wieloletnią prognozą finansową  Gminy zapozna radnych, czy przed odczytaniem projektu 
uchwały, uważając, że powinno to  być przed odczytaniem projektów uchwał. 
Wójt Gminy i Skarbnik Gminy odpowiedzieli, że  projekty obu uchwał  omówią przed ich 
odczytaniem, wyjaśniając  wszystkie sprawy  związane z projektami uchwał. 
Wójt wyjaśnił, że Skład Orzekający RIO opinie te skierował  do Wójta, a nie bezpośrednio 
do Przewodniczącego Rady i opinie te przekazuje się Radzie  w możliwie najbliższym 
terminie, a takim terminem jest  dzień dzisiejszy. Dalej Wójt mówił, że nie ma żadnej  
formy ukrycia  i nie musiał  Przewodniczący  domagać się tych opinii. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że miesiąc temu na posiedzeniach komisji Rady mocno 
podkreślał, że wieloletnia prognoza finansowa Gminy  jest mocno niekorzystna dla tej 
Gminy  i zastanowić się należy  czy jeśli chodzi o finanse Gmina zmierza  w dobrym 
kierunku. 
Przewodniczący przypomniał, że już rok temu mówił, że wydatki bieżące rosną                           
w zastraszającym tempie i potwierdziło się to  i opinie są negatywne. Takiej sytuacji mówił 
Przewodniczący nie było od roku 1990 tj. od 23 lat. 
Wójt  zabierając głos mówił, że Przewodniczący Rady przedstawił tylko argumenty po 
stronie wydatków  i przychodów i zarzuca, że włodarz  Gminy w następnym roku  obciążał 
będzie mieszkańców  wzrostem podatków o 12%, co jest żadnym argumentem, bo nikt 
takiej decyzji nie podejmie. 
Wójt zwracając się do Przewodniczącego  Rady mówił, że  dobrze wie jak wygląda 
konstruowanie budżetu i wieloletniej prognozy finansowej Gminy, ale z jedną rzeczą się 
myli, bowiem  Przewodniczący mówił o wpływach i wydatkach, a opinia RIO  dotyczy  
deficytu. 
Jeżeli chodzi o projekt budżetu na 2014 rok, to opinia RIO jest pozytywna z zastrzeżeniem, 
co do deficytu., a jeżeli mówi się o deficycie, to należy przenieść to na prognozę. 
Dalej Wójt mówił, że obecnie Gmina schodzi ze wskaźnika 15% do 5% spłaty  długu, co 
jest ogromną przepaścią. 
Wójt przypomniał, że w latach poprzednich przy uchwalaniu budżetu Przewodniczący Rady 
mówił, że  budżet jest na papierze na poziomie  wskaźnika zadłużenia 40-42%, a 
rzeczywistość była  taka, że wskaźnik  ociera się na 17-18%. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że to co zapisane jest przez RIO należy potraktować 
poważnie, a przez 3 lata zadłużenie Gminy wzrosło w sposób bardzo zdecydowany. 
Natomiast jeżeli chodzi o podatki, to jest proste liczenie i jeżeli zapisano, że wzrost 
wpływów          z podatków jest o 580 tys. zł, to nie idzie inaczej wyliczyć tego – mówił 
Przewodniczący. 
Nie można też mówić, że będą wpływy  z podatku z kanalizacji w Woli Książęcej, bo nie 
wiadomo. 
Wójt wracając do wypowiedzi Przewodniczącego odnośnie przekazania opinii z kontroli 
potwierdził, że opinia  z kontroli przedstawiona zostanie Radzie Gminy i postara się również 
przedstawić  opinie z kontroli w poprzedniej kadencji, która była też pozytywna, tak jak ta. 
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Przewodniczący Rady potwierdził, że żąda tego jeżeli jest obowiązek przekazania , 
stwierdzając, że jeżeli by się nie domagał tego, to nawet by nie było powiedziane, że coś 
takiego jest. 
 
ad.3 Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy. 
                     Do protokołu z XXXIX sesji Rady Gminy nie wniesiono uwag, przyjmując go 
jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                     W punkcie tym głos zabrał radny Bogdan Pacholak pytając – czy zakończył się 
spór pomiędzy Przewodniczącym Rady, a Wójtem Gminy? 
Radny Pacholak mówił, że wszystkie gminy są bardzo zadłużone, a tylko dlatego, że  są 
jeszcze dotacje UE i  gminy chcąc z tego skorzystać  zmuszone są zaciągać kredyty. 
Przewodniczący Rady  zwrócił radnemu uwagę, że nie jest to interpelacja. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXXIX sesji Rady. 
                      Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- podpisał podjęte  przez Radę uchwały, 
- przekazał Wójtowi  interpelacje i wnioski zgłoszone  na sesji lutowej, 
- uczestniczył w spotkaniach opłatkowych organizowanych przez: Związek Kombatantów 
  RP i Byłych Więźniów Politycznych, Koło Emerytów i Rencistów,  świetlicę 
  środowiskową  w Kotlinie, Komendę Hufca ZHP w Jarocinie i 103 drużynę harcerską im. 
  E. Taczanowskiego w Woli Książęcej, 
-  uczestniczył  w posiedzeniach stałych komisji Rady, 
- brał udział w przygotowaniu materiałów sesyjnych. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał pisma skierowane do Rady Gminy przez : 
1)  Kancelarię Senatu, która potwierdziła wpływ stanowiska Rady Gminy  w sprawie 
     wprowadzenia jednomandatowych okręgów wyborczych  do Sejmu, 
2) sołtysa wsi Twardów w sprawie kursów autobusowych przez so łectwo Twardów, 
    popierając wniosek sołtysa. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXIX sesji Rady oraz                    
z wykonania uchwał Rady. 
                    Wójt poinformował, że podjęte przez Radę uchwały przekazano do Urzędu 
Wojewódzkiego Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru, wywieszono na tablicy ogłoszeń              
w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Gminy.  
Uchwały dotyczące:  zmiany budżetu Gminy, obniżenia średniej ceny skupu żyta, zasad          
i trybu udzielania oraz rozliczania dotacji z budżetu Gminy na dofinansowanie kosztów 
związanych  z demontażem  materiałów zawierających azbest oraz na  dofinansowanie 
budowy  przydomowych oczyszczalni ścieków oraz uchwałę w sprawie określenia 
warunków i trybu finansowania  rozwoju sportu  przekazano  Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej w Poznaniu Zespół w Kaliszu. 
                   W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 2 zarządzenia w sprawie zmiany 
budżetu Gminy, a powodem było zwiększenie przez Wojewodę  dotacji celowej oraz 
konieczność rozdysponowania częściowo rezerwy budżetowej. 
                   Następnie Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- w dniu 28 listopada złożył wniosek  o dofinansowanie zadania realizowanego ze środków 
pozostających w dyspozycji Ministra Kultury i Ochrony Dziedzictwa Narodowego, a 
przedmiotem wniosku  jest  zakup wyposażenia  Domu Kultury w Kotlinie na kwotę 
230.956,- zł, 
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-  nie doszło do podpisania w dniu 9 grudnia umowy z firmą RAWO z Tuliszkowa na 
budowę kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej z uwagi na to, że otrzymał informację o 
podjęciu czynności mających na celu ustalenie wiarygodności zaświadczenia o zdolności 
kredytowej  wystawionego przez Bank WBK  Oddział w Koninie . Po poświadczeniu, że 
zaświadczenie zostało sfałszowane unieważniono czynność  wyboru firmy RAWO                 
i powtórzono  czynności badania i oceny ofert w wyniku czego wybrano firmę DROBUD      
z Jarocina jako najkorzystniejszą ofertę.  Natomiast do UNIQY Towarzystwo Ubezpieczeń  
w Koninie  skierował  wezwanie do uregulowania roszczeń z tytułu gwarancji 
ubezpieczeniowej zapłaty wadium przez firmę RAWO w kwocie 75.000,- zł. 
Z firmą DROBUD podpisano umowę w dniu 18 grudnia  i przekazano w tym samym dniu 
plac budowy. 
-  13 grudnia rozstrzygnięte zostało postępowanie o udzielenie zamówienia  publicznego na 
przewozy uczniów do szkół  w roku 2014 . Wybrana firma to Przewozy Osób Autokarami 
Kawaler Augustyn z Roszyc. 
- w dniu 17 grudnia dokonano odbioru końcowego rozbudowy i przebudowy strażnicy                 
w Wysogotówku. 
                  Poza tym Wójt obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy        
w dniu 19 grudnia i  uczestniczył  w spotkaniach opłatkowych organizowanych przez KGW                   
w Sławoszewie, ZNP i Związek Kombatantów i Byłych Więźniów Politycznych  oraz 
uczestniczył w powiatowym zjeździe sołtysów. 
 
ad.7 Odczytanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kotlin. 
                Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Regionalna Izba Obrachunkowa  nie 
zakwestionowała  ani wysokości dochodów ani wysokości wydatków, ani wysokości spłaty. 
Zakwestionowała tylko wysokość długu. 
Kwota długu na 11 listopada 2013r.  była inna niż  ta na dzień dzisiejszy, a to dlatego, że 
Gmina  miała zaplanowane kredyty w wysokości 2 mln zł, a wzięła  tylko 1 mln zł.  Poza 
tym Gmina ma  zawartą umowę  z Wojewódzkim Funduszem  Ochrony Środowiska              
i Gospodarki Wodnej  na pożyczkę na budowę sieci kanalizacji  sanitarnej w Woli Książęcej 
w wysokości 2.450 tys. zł, a ponieważ Gmina w ciągu roku otrzymała środki z UE w kwocie 
1.315.032,- zł zrezygnowała       z części tej pożyczki. 
Na 15 listopada projekt budżetu oraz wieloletnią prognozę finansową Gminy sporządza się 
wyliczając średnie dochody za 3 kwartały jak również biorąc pod uwagę dług z 3 kwartałów        
i  dlatego  te kwoty były uwzględnione  w prognozie – tłumaczyła Skarbnik. 
Gdyby kwoty te nie były uwzględnione , to RIO zakwestionowałaby to, że prognoza na 
2014 – 2022 jest niezgodna z prognozą 2013 – 2022. 
Skarbnik wyjaśniała, że RIO zakwestionowała kwotę długu, tzn. , że była na pograniczu, a 
nie, że nie spełniała wymogu. 
Skarbnik poinformowała, że od roku 2014 obowiązuje art. 243 ustawy o finansach 
publicznych zgodnie z którym Gmina może spłacać  dług do wysokości 5,88% dochodów.  
Do roku 2013 wskaźnik spłaty długu  wynosił 15%.  Był czas, że Gmina spłacała kredyty                  
w wysokości 12%. 
Skarbnik wyjaśniała, że w tej chwili prognoza  jest zmieniona jeżeli chodzi o dług Gminy. 
Deficyt na rok 2013 planowany był  na 2.300 tys. zł, a jest obecnie 421 tys. zł i dlatego WPF 
została poprawiona. 
Uchwałę budżetową uchwala się  zgodnie  z ustawą o finansach publicznych i uchwałą               
w sprawie procedury uchwalania budżetu podjętą przez Radę. 
Regionalna Izba Obrachunkowa nie zakwestionowała planowanych dochodów i wydatków, 
a jedynie spłatę długu, która jest  na pograniczu. 
Planowany wskaźnik łącznie z wyprzedzającym finansowaniem  w roku 2014 wynosi  
6,35%, a  dopuszczalny 7,29%, w 2015 roku 6,90% , a dopuszczalny 6,60%, czyli jest 
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różnica  o 0,30%, w 2016  planowany 8,54%, a dopuszczalny 6,85%, w 2017 roku 
planowany 5,71% , a dopuszczalny 8,44%. 
RIO wskazuje, że może  to być zagrożeniem na lata 2015 – 2016. 
Skarbnik wyjaśniała, że WPFG i tak byłaby poprawiona na końcu roku, bo musi być 
dostosowana pod  realne możliwości zakończenia roku. 
Skarbnik wyjaśniła, że uchwałę budżetową też należy zmienić, co do faktycznego deficytu        
i do faktycznie zaciągniętego kredytu i pożyczek. Jeżeli Gmina planowała kredyty, a ich nie 
zaciągnęła, to ich nie spłaca. Gmina planowała zaciągnięcie kredytu w wysokości 2 mln zł, a      
w chwili  obecnej jest aneks na 1 mln zł i spłata  rat automatycznie się zmniejszy. 
Skarbnik prosiła o pytania do projektu prognozy. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że  nie ma pytań, bo dostaje się poprawione projekty 
uchwał 5 minut przed sesją. 
Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli chodzi o projekt  budżetu i projekt WPF, to Wójt składa Radzie 
do 15 listopada i tak złożono. Nie ma obowiązku składania drugiego projektu zarówno 
budżetu jak   i WPF. Zmiany wprowadza się na sesji uchwalającej budżet i na tej sesji 
wprowadza się zmiany do projektu budżetu i WPF. 
Przewodniczący przyznał, że  tak, ale wprowadza się autopoprawki  Wójta, a są też 
wprowadzone  inne zmiany. 
Skarbnik odpowiedziała, że inne też mogą być. 
Wójt wyjaśnił, że autopoprawki to 4 pozycje, a  inne  poprawki, które zostały wprowadzone  
będą omówione, a projekt budżetu nie został przewrócony do góry nogami. 
Przewodniczący Rady  odpowiedział, że z projektu, który otrzymał, to są zmiany, dając 
przykład: 
- załącznika o rozchodach, 
- dochodów ze sprzedaży  napojów alkoholowych, 
- przychodów wykazanych w § 5 uchwały pomniejszonych o 315 tys. zł, 
- planowanych wydatków pomniejszonych o 159 tys. zł  wykazanych w § 2 ust. 1  uchwały, 
- wydatków majątkowych pomniejszonych o 159 tys. zł, 
- wykazu inwestycji gminnych , 
- rozchodów  wykazanych w § 6 pomniejszonych o 156.300,- zł, 
- pomniejszeniu środków na kulturę fizyczna i sport, 
- pomniejszeniu środków na kulturę. 
 
Skarbnik wyjaśniła, że nie jest to 315 tys. zł, a 319 tys. zł i  są to przychody z nadwyżki 
budżetowej.  
Przewodniczący wyliczał, że jest to kwota 315.300,- zł. 
Dalej Skarbnik wyjaśniała, że: 
- o kwotę 159 tys. zł pomniejszono deficyt budżetowy, 
- 5.700,- zł  to środki na świetlicę środowiskową w Woli Książęcej i o tą kwotę zmniejszono  
  środki na zwalczanie narkomanii, a wniosek składał w tej sprawie zgłaszała Komisja  
  Oświaty, 
- pomniejszono  środki na boisko sportowe w Magnuszewicach  o 15 tys. zł, 
- pomniejszono o 10 tys. zł środki na  utwardzenie placu przy Domu Kultury w Kotlinie.  
Przewodniczący Rady przypomniał, że na posiedzeniu komisji Rady  mówiono tylko o 
zmianach  w środkach na drogi. 
Przewodniczący pytał – czy nie lepiej zdjąć 1 drogę? 
Wójt odpowiedział, że Gmina  ma podpisaną umowę z Urzędem Marszałkowskim na 
budowę tych dróg i trudno teraz podjąć decyzję o zdjęciu 1 z nich. 
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów 
Zdzisław Wodniczak  mówiąc, że o innym projekcie dyskutowano na posiedzeniu Komisji. 
Wójt odpowiedział, że to  na co wskazywał Przewodniczący Rady, to autopoprawki Wójta. 
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak mówił, że rozumie autopoprawki. 
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Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli Rada wprowadzi autopoprawki, to będą, a jeżeli nie, to budżet 
będzie w wersji takiej jak był projekt. 
Przewodniczący  Rady pytał następnie o dochody z tytułu opłat i kar za gospodarcze 
korzystanie ze środowiska wykazane  w zał. nr 9 do projektu budżetu. 
Skarbnik wyjaśniła, że w międzyczasie  Rada Gminy na sesji w miesiącu listopadzie podjęła 
uchwały o dofinansowaniu budowy oczyszczalni przydomowych i dofinansowaniu kosztów 
usuwania azbestu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że nikt tego nie kwestionuje. 
Następnie Skarbnik omówiła załącznik nr 6 – Plan  przychodów na 2014 rok wyjaśniając, że 
1.315.032,- zł  są to środki na wyprzedzające finansowanie, 39.215,- zł to wolne  środki          
z roku 2013 i lat poprzednich i 3.652.800,- zł  to przychody z planowanych pożyczek             
i kredytów, których Gmina z pewnością nie zaciągnie, ponieważ po przetargach  będzie to 
kwota niższa. 
Skarbnik poinformowała, że  na rok 2013 planowano deficyt w kwocie 5.200 tys. zł, a                 
w rzeczywistości jest to kwota  421.000,- zł. 
Następnie Przewodniczący  Rady wnosił o wyjaśnienie zał. nr 7 w którym również 
zmienione zostały kwoty. 
Skarbnik wyjaśniła, że załącznik ten został poprawiony i obecnie jest prawidłowy. 
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak uważał, że należało ten projekt budżetu 
omówić    i przedyskutować na posiedzeniach komisji i nie byłoby większych uwag. 
Natomiast porównując ten projekt z projektem  przedstawionym na posiedzeniu Komisji, to 
jest tak, że teraz o czymś innym  rozmawiamy. 
Przewodniczący Komisji  mówił, że opinia Komisji Budżetowej  była pozytywna, ale  do 
projektu budżetu poprzedniego, a nie tego, który otrzymano w dniu dzisiejszym. 
Przewodniczący Komisji  uważał, że poprawiony projekt należało przedłożyć na 
posiedzeniu Komisji   jeżeli Skarbnik wiedziała, że należy projekt zmienić. 
Skarbnik wyjaśniła, że projekt  budżetu jest projektem  budżetu, który obowiązuje do 
dzisiejszego dnia i na sesji budżetowej dokonuje się zmiany  tego projektu. 
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak  uważał, że po to były 2 posiedzenia Komisji, 
aby wypracować  opinię o projekcie, a nie teraz  dyskutuje się o tym, co powinno być na 
posiedzeniu Komisji. 
Wójt wyjaśnił, że na posiedzeniu komisji omawiano projekt budżetu, który był  projektem 
budżetu. 
Na co Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak odpowiedział, że  niech pozostanie 
projektem do końca stycznia i może  radni przygotują się do sesji. 
Skarbnik wyjaśniła, że  aby uchwalić budżet  w styczniu należy mieć  uzasadnioną 
przyczynę. 
Na co Przewodniczący Komisji Wodniczak odpowiedział, że  przyczyną jest to, że Skarbnik 
dzisiaj przedstawiła  projekt i co innego było na posiedzeniu Komisji i co innego jest dzisiaj. 
Przewodniczący Wodniczak pytał – czy miał się zapoznać ze zmianami w czasie od 900 do 
905 ? 
Skarbnik wyjaśniła, że budżet, który radni otrzymali dzisiaj powinien być poprawiony po 
przyjęciu autopoprawek Wójta, a jest to zrobione z wyprzedzeniem. 
Przewodniczący Komisji Z. Wodniczak odpowiedział, że jest już którąś kadencję  
przewodniczącym komisji i nigdy nie nanoszono autopoprawek po sesji. 
Wójt i Skarbnik wyjaśnili, że autopoprawki  jeszcze nie  zostały przyjęte przez Radę , nie 
było  głosowania. 
Przewodniczący Komisji Z. Wodniczak  przyznał, że nie rozumie  tego , pytając – po co są 
posiedzenia komisji? 
Skarbnik wyjaśniła, że projekt budżetu obowiązuje od 15 listopada do sesji budżetowej                
i zmienia się go na sesji. Ponieważ radni życzyli sobie projektu z naniesionymi poprawkami, 
to poprawione zostały  wszystkie załączniki, ale podlegają one zmianie dopiero po przyjęciu 
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autopoprawek Wójta. Jeżeli Rada nie przyjmie autopoprawek Wójta, to  budżet zostanie w 
wersji pierwotnej. 
Skarbnik dalej wyjaśniała, że zmniejszono deficyt o kwotę 159 tys. zł i jest to logiczne, 
ponieważ Gmina  aneksowała umowę i nie zaciągnie kredytu  w kwocie jaki planowała, a na 
dzień 15 listopada 2013r. umowa ta obowiązywała. 
Przewodniczący Rady pytał – czym sugerowała się RIO wydając takie  opinie? 
Skarbnik  dalej wyjaśniała, że Gmina  zawarła umowę z BS na 2 mln kredytu, a do dnia 
dzisiejszego wzięto 1 mln zł. 
Na dzień 15.11.2013r.  była również umowa z WFOŚi GW na 2.450.000,- zł. 
Radny Dariusz Józefiak pytał – czy  autopoprawki Wójta dotyczą uwag wniesionych przez 
RIO? 
Wójt odpowiedział, że tak oraz zgłoszonych wniosków na posiedzeniach komisji Rady. 
Skarbnik wyjaśniała, że na początku roku jest  inna kwota deficytu i na końcu  roku  w innej 
wysokości, a to dlatego, że  Gmina nie potrzebuje takiego kredytu jaki planuje i jest uchwała 
o zmianie budżetu , zmniejsza się deficyt, co skutkuje z kolei na WPF. 
Przewodniczący Rady pytał ponownie o dane w zał. nr 6  Plan przychodów budżetu. 
Skarbnik wyjaśniła, że  1.315.032,- zł  jest to pożyczka na wyprzedzające finansowanie, 
319.215,- zł – wolne środki z lat ubiegłych, których nie było potrzeby wykorzystania w tym 
roku, 3.652.800,- zł – planowana ewentualna pożyczka lub kredyt, jeżeli będzie taka 
konieczność. 
Radny Czesław Smoliński mówił, że to wina Skarbnika, że radni  nie otrzymali projektu                
w takiej wersji na posiedzeniach komisji i wówczas nie byłoby problemu. 
Skarbnik odpowiedziała, że projekt budżetu wraz z częścią opisową Rada Gminy posiadała 
już 15 listopada. 
Radny Smoliński mówił, że skoro teraz Skarbnik Gminy wie jak ma wyglądać projekt 
budżetu, to mogła go sporządzić poprawnie. 
Wójt zapraszał  radnego do Skarbnika, która wyjaśni szczegółowo tryb opracowania 
projektu budżetu. 
Radny Smoliński odpowiedział, aby zaprosić Przewodniczącego Rady i Jemu wytłumaczyć, 
a On przekaże to radnym. 
Skarbnik odpowiedziała, że każdy radny może przyjść i każdemu wytłumaczy, nie ma 
problemu. 
Radny Smoliński poinformował, że będzie głosował za budżetem, mówiąc, że należy go 
przyjąć i niech budują  w Woli Książęcej: kanalizację, drogę i chodnik. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
ad.8 Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 
wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
                 Uchwałę Nr SO 0952/II/57/3/Ka/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kotlin odczytała Skarbnik Gminy. 
Skład Orzekający RIO wydał opinie negatywną o projekcie prognozy na lata 2014 – 2022. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że uwagi wskazane przez Skład Orzekający RIO zostały 
uwzględnione  i projekt prognozy został poprawiony. 
Przewodniczący Rady pytał – czy poprawiono rozbieżności wykazane w pkt 5 opinii RIO  
dotyczące dochodów wykazanych  w kolumnie  1.1.5? 
Skarbnik odpowiedziała, że tak, wyjaśniając, że kwota ta pomyłkowa została wpisana, 
bowiem wolne środki  nie pokrywają deficytu budżetowego tylko stanowią środki na 
wydatki majątkowe. 
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ad.9 Odczytanie projektu  uchwały budżetowej na rok 2014 wraz z uzasadnieniem. 
                 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady. 
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
ad.10 Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  w sprawie 
wyrażenia  opinii o projekcie budżetu Gminy na 2014 rok. 
                 Uchwałę  Nr SO-0952/I/56/3/Ka/2013 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu               
z dnia 16 grudnia 2013r.  w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Kotlin  na 
2014 rok odczytała Skarbnik Gminy. 
Skład Orzekający RIO wyraził opinię  pozytywną  z zastrzeżeniami o projekcie budżetu 
Gminy. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Skarbnik wyjaśniła, że  w roku 2013 odsetki od długu wynosiły 140 tys. zł, a na rok 2014 
planuje się w wysokości 150 tys. zł. 
Dług Gminy obniżono o 159 tys. zł. 
                 Przewodniczący Rady  wnosił o przedstawienie uchwały RIO o możliwości 
sfinansowania deficytu. 
Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Nr SO-0951/75/D/3/Ka/2013  Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  z dnia 16 grudnia 2013r. w sprawie 
wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Kotlin deficytu budżetu. 
Opinia Składu Orzekającego RIO  o możliwości sfinansowania deficytu jest negatywna. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Skarbnik wyjaśniła, że  jeżeli chodzi o spłatę kredytów, to Gmina  nie będzie zaciągała 
pożyczek i kredytów na rynku zagranicznym  tylko na rynku krajowym i pomyłka jaka 
zaistniała została poprawiona w projekcie  budżetu ( jest § 952, a był 953). 
Do opinii nie zgłoszono  uwag i zapytań. 
 
                Ogłoszenie przez Przewodniczącego Rady  5 minutowej przerwy w obradach. 
 
ad.11 Odczytanie opinii stałych komisji Rady o projekcie budżetu Gminy na 2014 rok. 
                Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała odczytał 
pozytywną  opinię Komisji  z dnia 25 listopada 2013r. w sprawie projektu budżetu Gminy 
na 2014 rok. 
Wnioskowane przez Komisję zmiany to zmniejszenie  wydatków na zwalczanie narkomanii 
o 5.700,- zł  i zwiększenie  o tą  kwotę wydatków  na przeciwdziałanie alkoholizmowi,                    
z przeznaczeniem na świetlicę środowiskową w Woli Książęcej. 
Przewodniczący Komisji Stefan Taczała  przyznał, że  nie wie jak ma głosować po tych 
zmianach projektu budżetu, które otrzymano dzisiaj. 
               Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław 
Wodniczak  odczytał pozytywną opinię  Komisji z dnia 26 listopada 2013r. w sprawie 
projektu budżetu Gminy na 2014 rok. 
Komisja ta również  wnioskowała o zmniejszenie wydatków na narkomanię  o kwotę 5.700,- 
zł i zwiększenie o tą kwotę  środków  na przeciwdziałanie alkoholizmowi,                                   
z przeznaczeniem na uruchomienie świetlicy środowiskowej w Woli Książęcej. 
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak mówił, że  na posiedzeniu Komisji  w dniu 
27 grudnia dyskutowano już  nad zmianami projektu budżetu na 2014r.  i Przewodniczący 
Rady poinformował także o negatywnej opinii RIO odnośnie wieloletniej prognozy 
finansowej, a Skarbnik Gminy mówiła o wprowadzeniu zmiany w wydatkach  na budowę 4 
dróg. 
Co do autopoprawek Wójta opinia Komisji była pozytywna. 
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Przewodniczący Komisji uważał, że  dzisiaj radni  otrzymali projekty uchwał z całkiem 
innymi cyframi. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie są to żadne inne cyfry, tylko jest to  konsekwencją 
wprowadzonych zmian. 
Przewodniczący Komisji Z. Wodniczak  powiedział, że nie będzie na tak, bo nie jest 
świadomy tych  wszystkich zmian, które są. Komisja  pozytywnie zaopiniowała  projekt 
budżetu, a radni zagłosują wg własnego sumienia. 
Opinie komisji stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.12. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed 
rozpoczęciem sesji i nie uwzględnionych w projekcie budżetu Gminy. 
                    Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosków nie zgłoszono. 
 
ad.13 Przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy. 
                    Wójt zgłosił następujące autopoprawki: 
1)  zmniejszenie środków w rozdz. 85153 -  Zwalczanie narkomanii o kwotę 5.700,- zł, 
2) zwiększenie środków w rozdz. 85154  -  Przeciwdziałanie alkoholizmowi o kwotę 5.700,- 
zł  
    z przeznaczeniem na świetlicę  środowiskową w Woli Książęcej, 
3) zaplanowanie wydatków w kwocie 70.000,- zł  przeznaczonych na obsługę transportu  
    publicznego  w dz. 600, rozdz. 60004 § 2310  jako dotacja celowa dla Miasta i Gminy 
Jarocin, 
    a którą uprzednio zaplanowano w § 4300, 
4) zmianę wydatków dotyczących środków z kar i opłat za korzystanie  ze środowiska  
    z przeznaczeniem  na dofinansowanie w formie dotacji celowej na przydomowe 
oczyszczalnie  
    ścieków w kwocie 30.000,- zł i usuwanie azbestu w kwocie 20.000,- zł, 
5) obniżenie deficytu  o kwotę 159.000,- zł poprzez zmniejszenie nakładów na wydatki  
    majątkowe w drogach o 134.000,- zł, utwardzenie placu przy Domu Kultury w Kotlinie o  
    10.000,- zł  i  na gminne boisko sportowe w Magnuszewicach o 15.000,- zł. 
Stanowisko Wójta  w sprawie propozycji wniesienia autopoprawek do projektu budżetu 
Gminy na 2014 rok  z dnia 30 grudnia 2013r. stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.14 Dyskusja nad projektem budżetu. 
                   Radny Krzysztof Szyszka  mówił, że chciałby odnieść się do całej tej  dyskusji           
i rozdzierania szat nad projektem  budżetu Gminy. 
Radny mówił, że co do projektu budżetu RIO nie wniosła uwag i pozytywnie projekt ten 
został zaopiniowany. RIO zastrzeżenia wniosła  do WPF, którą Rada Gminy zmienia bardzo 
często i na dzisiejszej sesji też będzie zmiana prognozy na 2013 rok. 
Radny Szyszka przytoczył wypowiedź Przewodniczącego Rady, który  mówił, że jeszcze  
się nie zdarzyło, aby   prognoza była kiedykolwiek zakwestionowana w okresie 20 lat. 
Radny Szyszka mówił, że jeszcze nigdy nie zdarzyło się żeby Gmina pozyskała  ponad 
milion złotych z podatku VAT. 
Dalej radny Szyszka mówił, że zmieniła się ustawa o finansach publicznych, zmniejszyły się 
wskaźniki spłaty długu i wskaźnik ten został  nieco przekroczony. 
Szuka się winnego, a głównym winowajcom jest  ustawodawca – uważał radny Szyszka. 
Radny mówił, że przy tych wyliczeniach w następnych latach gminy nie  będą mogły 
prowadzić inwestycji i będzie problem z wykorzystaniem środków UE. 
Zadłużenie jakie Gmina posiada jest zabezpieczeniem wykorzystania środków unijnych, a 
kredyty te nie zostały przez Gminę pobrane  w takich wysokościach jak zaplanowano i nie 
będą pobrane, bo nie ma takiej potrzeby  - tłumaczył radny Szyszka. 
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Radny uważał, że należy zastanowić się czy inwestować, czy zdjąć  inwestycję np.  w Woli 
Książęcej i wskaźniki zmienia się i wtedy opinia RIO będzie pozytywna. 
Radny zastanawiał się czy przyjdzie podnosić podatki o 10 czy 20%, aby inwestować. 
Radny Krzysztof Szyszka dziwił się Przewodniczącemu Rady, który  tak dokładnie wyliczał 
te wskaźniki, że nie zaproponował podnieść podatku o 10% i wówczas wskaźnik zostałby 
poprawiony. 
Radny Szyszka mówił, że projekt został poprawiony przez co wskaźniki uległy zmianie, a 
na przyszłość należy zastanowić się czy wchodzić  w jakieś projekty. 
Radny Szyszka uważał, że należy fundusze europejskie wykorzystywać maksymalnie, 
narażając się nawet na uwagi RIO, bo nie powinno chodzić o wskaźniki, ale o inwestycje                  
i rozwój gminy przede wszystkim. 
Przewodniczący Rady mówił, że nie będzie ustosunkowywał się do podatków na 2014 rok, 
bo wszyscy doskonale wiedzą o co chodzi. Natomiast jeżeli chodzi o pozyskiwanie 
środków, to również jest za ich pozyskiwaniem. 
Przewodniczący Rady mówił, że Gmina bardzo mało pozyskała środków z UE. 
Przewodniczący przypominał, że były czasy gdy ten samorząd jak mówił w przeliczeniu na 
mieszkańca pozyskiwał najwyższą kwotę środków unijnych na mieszkańca. Tym razem to 
nie wyszło – mówił  Przewodniczący. 
Przewodniczący dalej mówił, że dwie największe inwestycje nie zakończono w roku tym,           
w którym  być powinny, mimo, że masę pieniędzy pobrano, ale nie są wykorzystane na te 
inwestycje, które miały być zakończone. 
Wydatki bieżące rosną w tempie niesamowicie wysokim, a ciągnik kosztuje już 78 tys. zł, 
bo jest to już 3 naprawa – mówił Przewodniczący Rady. 
Wójt odpowiedział, że usługi przez firmy zewnętrzne też są  wysokie, przewyższające 
koszty naprawy. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że żaden z radnych nie powinien wyrażać zgody na 
kosmiczne zadłużenie  Gminy, a do tego zadłużenia, które  pozostało przed rozpoczęciem  
tej kadencji to    „ żeśmy” bardzo  mocno  Gminę zadłużyli – mówił Przewodniczący Rady. 
To co wykonano od roku 1990 to jest to ogrom pracy. To jest oczyszczalnia  dla całej 
gminy, skanalizowanie 3 wiosek, wybudowanie 2 szkół, wybudowanie stacji uzdatniania 
wody, zgazyfikowano pół gminy, kilometry dróg i kilometry chodników – wyliczał 
Przewodniczący Rady. 
Wójt powiedział, że do dzisiaj Gmina spłaca te inwestycje w postaci zaciągniętych 
kredytów. 
Następnie Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak  pytał – skąd Gmina  uzyskała 1 
mln zł  podatku VAT, bo chyba nie z tych nie dokończonych inwestycji? 
Radny Wodniczak twierdził, że największy odzysk VAT-u był z poprzedniej kadencji. 
Następnie radny Wodniczak pytał – kto padł na pomysł zakupu przechodzonego ciągnika                  
i kto Wójtowi daje takie wskazówki? 
Radny tłumaczył, że kupując  nowy ciągnik Gmina odliczyłaby VAT i jego koszt też byłby  
ok. 70 tys. zł . Radny Wodniczak  przyznał, że też był za zakupem tego  ciągnika. 
Radny Wodniczak  uważał, że Wójt powinien  przedstawić skąd był największy odzysk 
podatku VAT, bo kanalizacja w Woli Książęcej i dom kultury w Kotlinie przesunęły się na 
lata następne. 
Zwracając się do Skarbnika Gminy Przewodniczący Komisji  Z. Wodniczak  mówił, że 
wysyłając projekt budżetu na 2014 rok zakładała wzrost inwestycji o 26% czy 24%, czyli 
wiedziała, że opinia RIO będzie negatywna. Przewodniczący Komisji uważał, że po tylu 
latach  bycia skarbnikiem powinna  Skarbnik Gminy wiedzieć  jak opracować projekty. 
Radny Wodniczak mówiąc o inwestycjach tej kadencji twierdził, że  takich inwestycji 
jeszcze nie było, bo są to dróżki za 100 tys. zł czy 40 tys. zł, przyznając, że  jest to dla ludzi, 
ale jest to drobiazg. 
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Radny Wodniczak wymieniał: kanalizację, oczyszczalnię, wodociągowanie, które to 
inwestycje były robione w poprzednich kadencjach, a teraz pytają- co robimy? 
Radny Wodniczak twierdził, że takiego długu Gmina jeszcze nie miała. 
Wójt zabierając głos  mówił, że radny Wodniczak tyle lat jest radnym  i nie potrafi odczytać 
paru istotnych rzeczy. Inwestycje  Gmina realizuje, a gdyby były jakieś zastrzeżenia co do 
ich charakteru, to radni nie podnieśliby ręki za ich realizacją. 
Jeżeli chodzi o inwestycje  realizowane w poprzednich kadencjach, to Gmina realizowała 
inwestycje  w zakresie kanalizacji, wodociągowania, gazyfikacji, z tym, że nie były to 
zadania realizowane tylko ze środków budżetu Gminy, ale były to środki z wpłat  
mieszkańców i tak nie do końca  było to zgodne z literą prawa, dając przykład budowy 
kanalizacji sanitarnej  w Wyszkach. 
Co do uwag odnośnie  zakupu ciągnika Wójt  uważał, że każdy sprzęt  i ten który posiada 
Gmina i ten w gospodarstwach rolnych ulega awariom  i tak jest  także z ciągnikiem , który 
jest własnością Gminy. 
Mówiąc o realizacji inwestycji Wójt przypomniał taki okres gdzie dużym środkiem 
finansowym była sprzedaż przez Gminę  linii gazowej i takimi środkami każdy by się 
dobrze rządził. 
Dalej Wójt mówił, że jesteśmy na etapie końca programu PROW na lata 2007 – 2013                       
i   furtka się zamknęła  i tylko z takich możliwości jakie są Gmina korzysta. 
Wójt dziwił się,  że radnemu Wodniczakowi twierdzącemu, że Gmina  pozyskała mało 
środków, tłumacząc, że  pozyskuje tyle na ile  są  możliwości  ich pozyskiwania. 
Zobaczymy mówił Wójt jakie będą możliwości finansowe gdy UE będzie rozdawać nowe 
środki, życząc każdemu, aby te środki pozyskał. Chcieć to mało, trzeba jeszcze to 
zrealizować – mówił Wójt. 
Mówiąc o budżecie roku 2014 Wójt powiedział, że są w nim zadania nie pod osoby, a  są to 
zadania , które wynikają z potrzeb społecznych. 
Pierwsze są zadania obligatoryjne: oświata, pomoc społeczna, ochrona środowiska, prace 
urbanistyczne, ochrona życia i mienia, a drugie to fakultatywne. 
Wójt życzył Przewodniczącemu Rady, aby  każda  inwestycja czy to prywatna czy 
zakładowa powiodła się zawsze z sukcesem. 
Wójt mówił, że nie ma wpływu na to, że komuś pośliznęła się noga i zawiódł w realizacji 
inwestycji, nie wykonując zadania w takim zakresie jak zaplanowano. 
Wójt poinformował, że Gmina korzysta z różnych środków , wymieniając środki: z Unii 
Europejskiej, z Lidera Zielonej Wielkopolski i z Urzędu Marszałkowskiego. 
Wójt uważał, że  budżet roku 2014  pomimo tej zawieruchy wokół niego jest budżetem 
dobrym    i obejmuje wszystkie zadania do których jest Gmina zobligowana.  
Przewodniczący Rady  odpowiadając na życzenia składane przez Wójta powiedział, że tak 
już    w życiu jest, rozliczając Magnuszewice Wójt też miał problem.  
Wójt odpowiedział, że problem ten  wynikał z kontynuacji władzy. 
Następnie Wójt pytał – co miał Przewodniczący Rady na myśli mówiąc o podatkach na rok 
2014? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że wszyscy wiedzą , bo jest to rok wyborczy. 
Na co Wójt odpowiedział, że  wobec tego należało podnieść podatki. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że póki co projekty uchwał  podatkowych, 
budżetowych przygotowuje Wójt. 
 
ad.15 Głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Wójta Gminy. 
                    Autopoprawki zgłoszone przez Wójta Gminy Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad.16 Głosowanie  wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji. 
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                     Przewodniczący Rady poinformował, że nie zgłoszono wniosków przed 
rozpoczęciem sesji. 
 
ad.17 Głosowanie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
                     Uchwała Nr XL/217/2013  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy podjęta została 11 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących radnych: Zdzisława 
Wodniczaka, Stefana Taczały, Czesława Mocha i Mirosława Twardowskiego. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.18 Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok. 
                      Uchwała Nr XL/218/2013 w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok podjęta 
została 11 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących  radnych: Zdzisława Wodniczaka, 
Stefana Taczały, Czesława Mocha i Mirosława Twardowskiego. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.19 Informacja z wykonania prowadzonych inwestycji. 
                       Informacja z wykonania inwestycji realizowanych w roku budżetowym 2013, 
którą Wójt Gminy przedstawił na posiedzeniach stałych komisji Rady  przyjęta została bez 
uwag. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.20 Rozpatrzenie projektów uchwał. 
                      Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej                       
i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała 
przedstawił pozytywną opinię projektów uchwał, wnosząc o uzupełnienie planu pracy 
Komisji w miesiącu lutym o punkt „ 4. Sprawozdanie gminnego koordynatora sportu                        
z imprez organizowanych w 2013 roku w ramach działalności profilaktycznej 
przeciwdziałania alkoholizmowi.” 
                      Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że pozytywna opinia  Komisji odnośnie  projektu budżetu na 
2014 rok była z posiedzenia Komisji w miesiącu listopadzie, a w dniu  27 grudnia „wyszła” 
opinia inna. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał wnosząc również  o 
uzupełnienie  planu pracy Komisji  o punkt „ 4. Sprawozdanie gminnego koordynatora 
sportu z imprez organizowanych w 2013 roku w ramach działalności profilaktycznej 
przeciwdziałania alkoholizmowi”. 
 
Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
 
1) zatwierdzenia do  realizacji projektu pt. „ Przedszkole Słoneczko w Kotlinie dla 
wszystkich dzieci” nr POKL.09.01.01-30-072/13 w ramach Priorytetu IX Rozwój 
wykształcenia i kompetencji w regionach, Działanie 9.1. Wyrównanie szans  edukacyjnych                                    
i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty,  
Poddziałanie 9.1.1. Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej w ramach konkursu  nr PO KL/9.1.1/1/13. 
Uchwała Nr XL/219/2013 podjęta została 15 głosami za. 
 
2) zawarcia porozumienia z Gminą Jarocin dotyczącego powierzenia tej Gminie do 
 realizacji wykonanie publicznego transportu zbiorowego. 
 Uchwała Nr XL/220/2013 podjęta została 15 głosami za. 
 
3) wykazu wydatków budżetu Gminy Kotlin na rok 2013, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego. 
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 Uchwała Nr XL/221/2013 podjęta została 15 głosami za. 
 
4)  zmiany  uchwały w sprawie budżetu Gminy  Kotlin na 2013 rok. 
 Uchwała Nr XL/222/2013 podjęta została 15 głosami za. 
 
5)  zmiany uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin  na 2013 
rok. 
Uchwała Nr XL/223/2013 podjęta została 15 głosami za. 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.21. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2014 rok. 
                  Uchwała Nr XL/224/2013  w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2014 rok 
podjęta została 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
ad.22. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok. 
                       Uchwała Nr XL/225/2013 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na rok 2014 podjęta została 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.23. Przyjęcie planów  pracy  na 2014 rok: 

       1) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów, 
       2) Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa 
          Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Rady Gminy. 

                  Do planów komisji na rok 2014 nie wniesiono uwag. 
Rada Gminy plany komisji przyjęła. 
Plany pracy komisji stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.24. Podjęcie oświadczenia w sprawie ustanowienia roku 2014 Rokiem Jana Pawła 
II. 
                   Oświadczenie Nr 4/XL/2013  w sprawie ustanowienia roku 2014 Rokiem Jana 
Pawła II Rada Gminy podjęła jednogłośnie 15 głosami za. 
Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak, który zgłosił wniosek w sprawie ustanowienia roku 2014 
Rokiem Jana Pawła II podziękował za  podjęcie oświadczenia. 
Jako koordynator szkół im. Jana Pawła II  w Diecezji Kaliskiej radny Szymkowiak  
przygotował  program obchodów, który  wręczył radnym  i na ręce Przewodniczącego Rady. 
Radny wyjaśnił, że oświadczenie  to Rada podjęła z racji tej, że na terenie gminy Kotlin jest 
Gimnazjum  im. Jana Pawła II, a także realizowanych jest wiele przedsięwzięć związanych    
z życiem i działalnością Jana Pawła II, a mianowicie: 5 lat  temu wybudowany został 
pomnik Jana Pawła II przy kościele w Kotlinie, organizowane są imprezy okolicznościowe 
dla uczczenia pamięci Jana Pawła II  takie jak festiwal piosenki papieskiej w Woli  
Książęcej, biegi przełajowe , a w tym roku będzie to już 10 edycja tych biegów, konkursy 
wiedzy o Janie Pawle II o zasięgu wielkopolskim. 
 

  ad.25. Wolne głosy i wnioski. 
                    Radny Włodzimierz Szymkowiak poinformował, że z rocznym opóźnieniem  

udało się wydać  grę „ Śladami Ks. Rymarkiewicza”, którą  w całości sponsorował Bank 
Spółdzielczy w Pleszewie przeznaczając 1 tysiąc złotych. 
Radny Szymkowiak dziękował Stanisławowi Geppertowi i Stanisławowi Szymczakowi oraz 
byłemu prezesowi BS w Pleszewie za poczynienie starań, że środki te wpłynęły.  
Grę udało się wydać z pomocą Urzędu Gminy w Kotlinie, za co radny dziękował Justynie 
Zwieji, która pomogła zakupić pionki i kostki do gry. Gra edukacyjna jest dla przyszłych 
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pokoleń, dla dzieci u których Ks. Stanisław Rymarkiewicz pozostanie w pamięci. Grę radny 
wręczył radnym  i sołtysom. 
                   Następnie radny Szymkowiak przypomniał, że w dniu 27 grudnia była 95 
rocznica  Powstania Wielkopolskiego. Rok 2013 Rada Gminy uznała Rokiem Powstania 
Wielkopolskiego, a komitet obchodów rozwiązał się już 11 listopada 2013r. 
Radny Szymkowiak poinformował, że inicjatywę spontanicznie podjęła młodzież, która 
skrzyknęła się  na forum internetowym  i zaprosiła się sama na ul. Powstańców Wlkp.  na 
godzinę 1640. Przybyło około 60 osób, w tym radny Krzysztof Szyszka  i Wójt Gminy 
Mirosław Paterczyk.  Młodzież posiadła akcenty patriotyczne: flagi narodowe, szaliki            
i zapaliła race, które rozświetliły ulice Powstańców Wlkp. Młodzież od śpiewała hymn         
i przygotowała  odezwę  dotyczącą Powstania Wielkopolskiego.  
Wydarzenie to pokazało, że z młodzieżą nie jest tak źle – mówił radny Szymkowiak. 
Radny Szymkowiak podziękował inicjatorom spotkania Marcinowi Szyszce  i Nikodemowi 
Świerblewskiemu, którzy uczestniczyli również w obchodach rocznicy Powstania również      
w Jarocinie. 
Radny Szymkowiak wyrażał nadzieję, że w następne rocznice włączy się także samorząd, 
może w innej formie, ale właśnie w tym dniu. 
                Radny Mirosław Twardowski  mówiąc, że czuje pewien niesmak zadał Wójtowi 
pytanie odnośnie odwodnienia posesji w Wyszkach przy drodze nr 11 – czy potrzebne były  
3 lata po to, aby dostać pismo, że wszystkie koszty związane z odprowadzeniem wód 
opadowych do kanalizacji pokrywają mieszkańcy, czy to był czas, który potrzebny był 
Wójtowi? Radny przypomniał, że zwracał uwagę, że  były pisma poprzedniego Wójta do 
GDDKiA w których zastrzegał żeby przebudowa drogi i budowa chodnika nie spowodowały 
zalewania posesji. 
Wójt w piśmie napisał, że są to prywatne posesje i w gestii mieszkańców jest 
odprowadzenie wody.  Mieszkańcy pytają gdzie? 
Radny pytał czy odcinek 200 – 300 metrów ma pokrywać z własnej kieszeni, bowiem Wójt 
wskazał punkt drogę Magnuszewice – Wyszki, a to jest odległy odcinek. Odwodnienie to 
można było zrobić gdy budowana była inwestycja – uważał radny. 
Radny Twardowski pytał – czy może mieć wgląd  do korespondencji Gminy z GDDKiA      
w tej sprawie? 
              Drugą sprawą, którą poruszył radny Twardowski, to naprawa drogi  w Wyszkach. 
Radny Twardowski  informował, że Wójt nie odbiera telefonów od mieszkańców,  o czym 
informowali Go mieszkańcy.  
Radny przypomniał Wójtowi o rozmowie  w miesiącu wrześniu, kiedy Wójt mówił, że za 
tydzień będzie  sprzęt  na tej drodze i cokolwiek zrobi tam. Za trzy tygodnie  przyszła 
odpowiedź od Wójta, że do końca roku.  Teraz mieszkańcy pytają  - co dalej, bo jest koniec 
roku? 
Radny pytał – dlaczego tak łatwo Wójt składa obietnice, a później wycofuje się z tego? 
Wójt odpowiedział, że droga do posesji Kąkolewicz, to  grunt będący własnością Skarbu 
Państwa i toczy się postępowanie, aby  drogę  tą przejąć. 
Z mieszkańcami o których mówił radny Twardowski  Wójt spotkał  się     w kwestii wykupu 
gruntów i są już pewne ustalenia, co  do możliwości wejścia na grunt, odpłatności za grunty 
i rozpoczęcia prac. 
W dzień przed świętami Wójt był na miejscu  i rozmawiał z jednym z mieszkańców.  
Wójt poinformował, że na jednym z odcinków tej drogi prace trzeba będzie wstrzymać, bo 
nie ma zgody na wejście i nie ma możliwości wykupu tego gruntu i odcinek ten będzie 
czekał następne lata na zrobienie.  
Wójt zwracając się do radnego Twardowskiego mówił, że radny wie, iż budżet kieruje się 
pewnymi prawami i jeżeli są środki na naprawy, to są na te zadania przeznaczane.  
Najlepiej  jednak tak jak to robi radny wywołać temat i żądać, aby zrobić i nie liczyć się ze 
środkami. Wójt mówił, że radny nie porusza spraw finansowych, a wywołuje tematy takie 
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jak: drogi, plac zabaw, ścieżka rowerowa. Wójt przyznał, że  są to zadania, które dotyczą 
społeczeństwa, ale  są to inwestycje na które potrzebne są przeogromne środki. 
Wracając do tematu drogi Wójt poinformował, że prace odnośnie wykupu gruntów pod 
drogę  rozpoczęto. 
Do korespondencji, którą radny chciałby przejrzeć może radny mieć wgląd i należy tylko 
ustalić termin. 
Wójt mówił, że radny ma okazję zapytać byłego Wójta  Walentego Kwaśniewskiego – 
dlaczego tak  to się stało  przy przebudowie drogi nr 11 w Wyszkach i dlaczego tak  to 
zrobiono, nie uwzględniając odwodnienia posesji ?  On natomiast odpowie  na dalsze 
działania, które podejmuje jako  dalszą kontynuację władzy. 
Wójt pytał – jak radny wyobraża sobie zabezpieczenie środków budżetu Gminy na 
podejmowanie działań na prywatnej posesji? Wójt prosił  o trochę rozwagi i rozsądku. 
Radny Twardowski odpowiedział, że On o swojej  prywatnej posesji pamięta i  inwestuje, a 
chodzi o to gdzie  odprowadzić wodę dalej. Radny  mówił, że nie chce, aby Wójt 
inwestował na Jego posesji, tylko  prosił o wskazanie miejsca gdzie dalej  odprowadzić 
wodę. 
Wójt  pytał – czy radny zada pytanie Panu Kwaśniewskiemu? 
Radny Twardowski odpowiedział, że nie musi, bo ma pismo, które  Pan Kwaśniewski pisał, 
bo się tym interesował. 
Wójt przyznał, że też się interesuje. 
Na co radny Twardowski odpowiedział, że  dlatego  chce widzieć korespondencję. 
Radny Twardowski mówił następnie, że  Wójt sugeruje  Mu, że rzuca tylko hasła: plac 
zabaw, drogę i że nie  wnika skąd pieniądze. Radny pytał – czy Wójt  zaprosił Go chociaż 
raz na jakiekolwiek rozmowy gdzie przedyskutować by można  o kwestiach finansowych, 
czy kwestiach co należy zrobić? 
Radny Twardowski uważał, że jako radny tej miejscowości powinien wiedzieć o rzeczach, 
które Wójt planuje. 
Radny Dariusz Józefiak wnioskował o naprawę drogi na Nowej Wsi gdzie są dwie wyrwy, 
przy posesji nr 1 i druga trochę dalej. 
Radny Bogdan Pacholak pytał – czy spada liczba kierowców spożywających alkohol? 
Radny Pacholak o WPFG mówił, że  z tą  prognozą jest tak jak z prognozą pogody. Gdy 
mówią, że będzie pogoda, to pada deszcz i szkoda tylko, że tyle czasu stracono na dyskusję, 
a prognozę zawsze można zmienić. 
Radny Pacholak przypomniał, że radni byli w terenie , obejrzeli prowadzone inwestycje           
i wszyscy byli zachwyceni, a dzisiaj wielki bałagan, bo to, bo tamto. Radny mówił, że 
wszystko kosztuje i dobrze, że jest zrobione i to niezależnie czy mały kawałek chodnika, bo 
jeśli jest, to znaczy, że był potrzebny. 
Kierownik Rewiru Dzielnicowych odpowiedział, że dokładne dane odnośnie nietrzeźwych 
kierowców poda na następnej sesji. Z danych jakie posiada obecnie   to zatrzymano             
w powiecie 215  nietrzeźwych kierowców i jest to  mniej niż  w roku 2012 i w większości 
byli to rowerzyści. 
Z ostatnich działań Policji z okresu początku grudnia wynika, że ze 180 skontrolowanych 
kierowców wszyscy byli trzeźwi. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak pytał – czy Urząd Gminy miał nadzór nad czyszczeniem 
Lutyni w Wyszkach, bo są skargi rolników, że przy czyszczeniu usunięto kamienie 
graniczne i nie mogą doprosić się o ich  wstawienie? 
Sołtys przyznał, że robota została wykonana ładnie, z tym, że brakuje kamieni. 
Sołtys Stefaniak wnioskował o zamontowanie fotoradaru w Wyszkach na łuku drogi. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował, aby nie brać pod uwagę tego co powiedział  
sołtys Stefaniak odnośnie fotoradaru. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował  ponownie o zamontowanie barierki przy 
głębokim rowie przy ul. Ks. Rymarkiewicza. 
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Wójt odpowiedział, że barierka  przy ul. Ks. Rymarkiewicza będzie taka sama jak  przy 
nowo wybudowanym chodniku w Woli Książęcej. 
Radny  Krzysztof Szyszka proponował jednolite tło w kolorze zielonym flagi Gminy. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o naprawę wszystkich wyrw na drogach gminnych, 
aby Gmina nie ponosiła wysokich kosztów  w przypadku wypadków na tych drogach. 
 
 

  ad. 26. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXIX 
sesji  Rady Gminy. 

                  Wójt poinformował, że  wnioski dotyczące dróg powiatowych  w dniu 2 grudnia 
2013r. przekazano  do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie. 

  Pismem z dnia 10 grudnia br. Zarząd poinformował, że: 
- najbardziej zaniżone pobocza drogi Kotlin – Sławoszew wypełnione zostały destruktem 
  asfaltowym, 
- malowanie pasów skrajnych, montaż słupków hektometrycznych na drodze Kotlin –   
  Sławoszew oraz budowa kładki w Sławoszewie nie zostały ujęte w projekcie budżetu na  
  rok 2014 z powodu ograniczonych środków finansowych, 
- oczyszczenie przepustu  w Sławoszewie zostanie wykonane w grudniu br. w zakresie 
  ustalonym z wnioskodawcą podczas spotkania w terenie, 
- możliwość odtworzenia rowów przy drodze Magnuszewice – Zakrzew zostanie określona 
  po uchwaleniu budżetu na rok 2014, 
- frezowanie pni po wyciętych dębach w Twardowie, przycięcie gałęzi przy ul. Kościuszki  
  oraz wycinka krzewów przy drodze Parzew – Sierszew zostały zaplanowane na 
  rozpoczynający się okres zimowy. 
W dniu 2 grudnia 2013r. przesłano Burmistrzowi Jarocina wniosek o naprawę drogi gminnej 
Słupia – Jarocin. 
W dniu 19 grudnia br.  otrzymano odpowiedź na wniosek, w której Burmistrz  informuje, że 
Gmina Jarocin  w roku bieżącym dokonała naprawy drogi poprzez uzupełnienie ubytków     
w jezdni za pomocą gruzu kruszonego. 
Decyzja  o wykonaniu w takiej technologii została podjęta  z uwagi na ograniczone  środki 
w budżecie w stosunku do potrzeb remontowych przedmiotowej drogi. 
Burmistrz w piśmie tym poinformował, że droga ta wymaga generalnego remontu, co wiąże 
się z kosztami około 700 tys. zł, które  to koszty znacznie przerastają możliwości finansowe 
Gminy Jarocin. 
Mając na uwadze charakter drogi i znaczenie komunikacyjne istotne z punktu widzenia 
mieszkańców Gminy Jarocin i Gminy Kotlin  Burmistrz zaproponował wspólną realizację 
zadania poprzez partycypację w kosztach remontu tej drogi. 
Poza tym w dniu 2 grudnia 2013r. przekazano Staroście Jarocińskiemu wniosek o 
rozważenie możliwości udostępnienia  parku przy DPS mieszkańcom Kotlina oraz Spółce 
ENERGA Oddział w Kaliszu Rejon  Dystrybucji w Jarocinie  wniosek o uprzątnięcie gałęzi 
drzew przy ul. Rymarkiewicza.  
Na  wnioski te do dnia dzisiejszego  nie otrzymano odpowiedzi – poinformował Wójt. 
Poza tym zgłoszono  wnioski o wyregulowanie oświetlenia ulicznego, zamontowano 
barierkę  na przepuście w Sławoszewie, naprawiono pobocze drogi Wilcza – Dobrzyca oraz 
uzupełniono i naprawiono skarpy przy moście w Wilczy. 
Do załatwienia pozostały wnioski o:  zorganizowanie spotkania radnych z przedstawicielem 
Urzędu Skarbowego  w sprawie wypełniania  oświadczenia majątkowego oraz 
przygotowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia flagi Gminy. 
Wójt  prosił, aby do następnej sesji  temat flagi  przemyśleć i  zająć stanowisko co do 
kolorystki flagi, po czym  Gmina wystąpi o opinię do Komisji Heraldycznej. 
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                Wójt zwracając się do radnego Zdzisława Wodniczaka powiedział, że nie myślał, 
że radny użyje  takich słów  jak byle jaka droga za 100 tys. zł, pytając, czy byle jaka droga  
do posesji Holko za 100 tys. zł jest też w tej samej klasyfikacji? 
                 Drugą sprawą, którą poruszył Wójt to  odzyskiwanie przez Gminę podatku VAT. 
Wójt uważał, że radny Wodniczak  na ten temat wie niewiele, albo za mało. 
Podatek ten Gmina odzyskuje z ostatnich 5 lat, a można było znacznie , znacznie wcześniej     
i korzyści dla Gminy byłyby zdecydowanie większe, tylko trzeba było chcieć i do tego się 
zabrać. Osoby, które się tym zajmują wiedzą ile to jest pracy żeby odzyskać ten podatek, a 
jest to kwota ponad 1 mln zł. 
                  Następnie Wójt zwrócił się do Przewodniczącego Rady mówiąc, że gdy była 
dyskusja nad budżetem Przewodniczący miał uwagi, co do podatków i opłat na rok 2014, 
których podwyżki nie zaproponował Wójt.  
Wójt  poinformował, że z planu pracy Rady Gminy na 2014 rok  wynika, że  będą mieli   
jeszcze wspólnie  możliwość uchwalenia podatków i opłat przed wyborami samorządowymi 
i wtedy zobaczymy, czy jest to akcja wyborcza. 
Wójt zapewniał, że w tym roku  nie kierował się akcją wyborczą tylko dobrem społecznym. 
Gmina  patrząc na Gminę Pleszew i Gminę Jarocin  ma obecnie wysokie stawki  podatku, 
dając przykład podatku od środków transportowych. Chcąc pozyskać inwestorów na teren 
gminy należy mieć na uwadze także wysokość podatków i opłat. 
                  Przewodniczący Rady zwracając się do Wójta powiedział, że mówił około pół 
godziny, a wystarczyło powiedzieć jednym zdaniem. 
Przewodniczący Rady mówił, że Wójt twierdzi, że mówi prawdę. Natomiast On jeżeli 
chodzi o podatki twierdzi,  że Wójt  nie mówi prawdy i to wszystko. 
                  Przewodniczący Rady mówił następnie, że chyba nie jest dobrze jeżeli u 
włodarza Gminy  w gabinecie nie ma stacjonarnego telefonu. 
Wójt odpowiedział, że telefon w Jego gabinecie jest  i jest cały czas. 
Przewodniczący Rady poinformował, że dzwonił i nigdy telefon nie został odebrany. 
                  Radny Zdzisław Wodniczak przyznał, że na podatku VAT może się nie zna, ale 
gdyby tamta Rada nie inwestowała, to nie byłoby z czego odzyskać tego podatku. 
                  Radny Stefan Taczała  zabrał głos w sprawie konieczności odtworzenia miejsc 
usytuowania wszystkich zaworów na sieci wodociągowej. 
Radny poinformował, że  podczas ostatniej awarii zamknięto zawór i 3 wsie nie miały wody, 
bo nie wiedziano, który zawór zamknąć. 
Radny poinformował, że woda  do Parzewa nie jest prowadzona od Sławoszewa tylko od 
Racendowa do cmentarza i wystarczyło zamknąć zawór na moście. W Parzewie zawór jest 
na łące,          z tym, że trzeba go wyciągnąć wyżej, bo jest zarośnięty w trawie. 
Radny Zdzisław Wodniczak poinformował, że w Twardowie  awarię na wodociągu  
usunięto bardzo szybko. 
 

  ad.27. Zamknięcie obrad. 
                   
                   Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady zamknął XL sesję Rady 

Gminy Kotlin. 
                   Przewodniczący Rady oraz Wójt Gminy złożyli wszystkim obecnym oraz  ich 

rodzinom i znajomym życzenia z okazji zbliżającego się  Nowego Roku 2014 . 
 
 

Protokółowała: Paterczyk K. 
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